
 

 

Vastaus Sosiaali- ja terveysministeriön luonnokseen toiminnallisten häiriöiden 
hoidon järjestämisestä. 

 

 

 

Neurologisista toiminnallisista oireista kärsivien potilaiden osalta luonnoksessa on 
kuvattu hyvin tämänhetkistä tilannetta. Toiminnallisten neurologisten oireiden tunnistettavuutta 
tulisi koulutuksella lisätä. Erilaisten hoitokäytäntöjen myötä potilaat ovat eriarvoisessa asemassa 
hoidon suhteen ja luonnoksessa kuvattu malli yhtenäistäisi hoitoa Suomessa ja tarjoaisi 
mahdollisuuden antaa hoitoa myös kaikkein vaikeimmista oireista kärsiville. Usein nykyään 
kaikkien vaikeimmista oireista kärsivät jäävät vaille hoitoa ja sosiaalietuuksia. Jos tertiaaritason 
hoidolla saavutettaisiin tuloksia (kuten olettaa saattaa) voisi yhteiskunnalle olettaa kertyvän myös 
kustannussäästöä. Luonnos ei ole ristiriidassa Keski-Suomen Keskussairaalassa laaditun 
toiminnallisten neurologisten potilaiden hoitoketjun (joka liitteenä) kanssa. 
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